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در حالي طي هفته هاي اخير برخي از رسانه هاي 
دولتي و همسو با دولت از لغو تحريم صنايعي 
چون هواي�ي، كش�تيراني، بيم�ه و نفت خبر 
داده ان�د كه مس�ئولان اين حوزه ه�ا قويا اين 
موض�وع را تكذيب كرده اند، بدي�ن ترتيب به 
نظرمي رسد بين دس�تگاه رس�انه اي دولت و 
مدي�ران دولت�ي جنگ�ي ب�ا موض�ع تأييد و 
تكذي�ب دس�تاوردهاي حاصل�ه ازتوافق ژنو 
جنگ�ي در گرفته اس�ت كه آخري�ن مورد آن 
لغو تحريم 35 س�اله حمل و نقل هوايي است 
كه تيتر يك دو روزنامه اصلي دولت شده بود. 
به گزارش »جوان«، طي هفته هاي اخيررسانه هاي 
همسو و نزديك به دولت با انتشار مطالبي با عناوين 
»شكست تحريم 35س��اله صنعت هوانوردي «، 
»شكست تحريم امريكا عليه كشتيراني«، »تحريم 
بيمه لغو ش��د« و يا»كاهش تحريم هاي نفتي « 
سعي كردند ضمن مثبت ارزيابي كردن مذاكرات 
ايران ب��ا 1+5، بارقه اي از امي��د را در دل برخي از 

مخاطبان خود ايجاد كنند. 
اميد هاي فوق در شرايطي ايجاد شد كه بلافاصله 
پس از انتشار زنجيره اي اين اخبار، مديران دولتي 
و مس��تقيم مذكوراخبار برجسته سازي شده در 
رس��انه هاي همس��و و متعلق به دولت را تكذيب 
كردند و مدعي ش��دند كه هيچ تحريمي تاكنون 
شكسته نشده است، با اين حال بر خلاف اخلاق 
حرفه اي رسانه، اين رسانه ها يا اظهار نظر مديران 
دولتي را مبني براينكه تحريمي شكس��ته نشده 
است، انعكاس ندادند يا اينكه اين خبر ها را بسيار 

كوچك سازي كردند. 
در بين خبرهاي منتشر ش��ده با موضوعيت لغو 
تحريم ها از سوي برخي رسانه ها، خبر لغو تحريم 
صنعت هوانوردي حساسيت هاي قابل ملاحظه اي 
را درس��طح جامعه به همراه داشت چراكه مقوله 
تحريم صنعت هواي��ي ايران مربوط ب��ه امروز يا 
ديروز نيس��ت بلكه نزديك به چهار دهه است كه 
اين صنعت برخلاف كنوانسيون هاي حقوق بشري 

مورد تحريم است. 
 اميد واهي نا اميدي در پي دارد

در اين باره يك عضو كميس��يون مجلس شوراي 
اسلامي در گفت وگو با جوان، با انتقاد ازناهماهنگي 
شديد درسيستم اطلاع رساني دولت اظهارداشت: 
رس��انه هاي دولتي درحالي از لغ��و تحريم كهنه 
و 35 س��اله صنعت هوانوردي خبر مي دهند كه 
طي تماس هاي كميس��يون عمران با مديرعامل 
ايران اير وي اين موضوع را تكذيب كرده و مدعي 
ش��ده كه تنها يك كاتوليگ از ش��ركت بوئينگ 

دريافت كرده ايم. 
عليرضا خس��روي اف��زود: به نظر مي رس��د بين 
رس��انه هاي دولت��ي و مديران دولت��ي جنگي با 
موضوعيت تأييد و تكذيب دستاوردهاي ناشي از 

توافق ژنو در گرفته است. 
وي با بيان اينكه ايجاد اميد در جامعه بايد بر حسب 
رويدادهاي حقيقي باشد و نه غير واقعي افزود: اگر 

امروز مدعي شويم كه تحريم ها در صنعت هوايي 
برداشته شده مردم فردا آثار لغو تحريم ها را از ما 
طلب مي كنند و اگر نتوانيم خدم��ات را افزايش 
دهيم آنجاست كه چندين برابر اميد ايجاد شده 
ناامي��دي در جامعه پديدارمي ش��ود.  وي گفت: 
جامعه فعال در حوزه هوانوردي چندين دهه است 
كه با وجود تحريم ها اين حوزه را با چنگ و دندان 
نگاه داش��ته اند از اين رو نبايد به طرف هاي غربي 
پالس بفرستيم كه ما در جامعه توقع حذف تحريم 
را ايجاد كرديم چراكه دراين صورت هزينه توافقات 

براي ما افزايش مي يابد. 
وي با بيان اينكه باگذش��ت بيش از چهار دهه از 
تحريم صنعت هوايي هنوز در آسمان هاي كشور 
هواپيما تردد مي كند، افزود: در هركش��وري اگر 
چنين تحريم كهن��ه اي اعمال مي ش��د صنعت 
هوايي اش به طور كل از بين مي رفت اما هم اكنون 
دهها فروند هواپيما و همچنين دهها فرودگاه در 
كشور فعال است بدين ترتيب نبايد خود را به طرف 

مذاكره كننده وابسته نشان دهيم. 
مديركل روابط عمومي شركت ايران اير نيز با رد 
خبر امضاي قرار داد با شركت بوئينگ گفت: اين 
شركت فقط تعدادي مدارك و كتب فني مربوط به 

ايمني پرواز در اختيار گذاشته است. 

ش��اهرخ نوش آبادي در مصاحبه با واحد مركزي 
خبر گفت: مذاكراتي با شركت بوئينگ انجام شده 

اما قراردادي امضا نشده است. 
اين در حالي است كه برخي از مسئولان سازمان 
هواپيمايي كش��وري اعلام كردند تحريم بنزين 
هواپيماه��ا و قطعات آن همچنان پابرجاس��ت و 
تغيير محسوس��ي مشاهده نش��ده است وبرخي 
خبرگزاري هاي خارج��ي و رس��انه هاي داخلي 
در اقدامي هماهنگ )!( از امضاي توافق ش��ركت 
بويينگ با اي��ران اير براي تأمي��ن قطعات يدكي 

هواپيما خبر داده بودند. 
در ادام��ه بد نيس��ت به انع��كاس چن��د نمونه از 
واكنش هاي مسئولان درخصوص ادعاي مطرح 
شده در رسانه هاي اصلاح طلب مبني بر شكست 

تحريم ها بپردازيم . 
 تحريم كشتيراني برداشته نشده است

مدي��ر عامل و رئي��س هيئت مديره كش��تيراني 
جمهوري اس��لامي چندي پيش در گفت وگو با 
ايلنا در واكنش به اخبار منتشر شده دررابطه با لغو 
تحريم كشتيراني گفت: شرايط بيمه هاي كشتي 
پس از توافقات صورت گرفته در ژنو هيچ تغييري 
نداشته است و محدوديت ها كمافي السابق ادامه 
دارد.  محمد حسين داجمر، اظهار داشت: به دليل 

عدم اطمينان از ش��رايط و مدت كوتاه قراردادها 
رغبتي از سوي كش��ورهاي خارجي وجود ندارد 
وشرايط بيمه هاي كشتي پس از توافقات صورت 

گرفته تغييري نداشته است. 
 تحريمي از نفت برداشته نشد

مدير ام��ور بين الملل ش��ركت ملي نف��ت ايران 
نيز چندي پيش در پاس��خ به برخي شبهه ها در 
خصوص كاهش تحريمها به عنوان عامل افزايش 
صادرات نفت خام گفت: طي ماه هاي گذش��ته و 
به دنبال پيش��رفت مذاكرات ايران با گروه 5+1، 
هيچ تحريمي از صنعت نفت ايران برداشته نشد 
و تنها از تصويب تحريم هاي جدي��د ممانعت به 

عمل آمده است. 
س��يد محس��ن قمصري گف��ت: اين تص��ور كه 
تحريم هاي اقتصادي ايران كاهش يافته اس��ت، 
واقعيت ندارد و مذاكرات ژنو طي ماه هاي گذشته 
نيز به ثبات شرايط و جلوگيري از اعمال تحريم هاي 

بيشتر منجر شد. 
قمصري با اش��اره ب��ه توافقات ژنو ب��راي كاهش 
تحريم ها تصريح كرد: تحريم ها در كنگره امريكا يا 
اروپا به تصويب مي رسد و بنابراين برداشتن هرگونه 

تحريم، نياز به تصويب اين كنگره ها دارد. 
 تحريم  بيمه برداشته نشد

همچنين معاون بيمه مركزي ب��ا تأكيد براينكه 
تحريم هاي بيمه اي بعد از توافق نامه ژنو برداشته 
نشد، از سيل تقاضاي بيمه هاي خارجي براي ورود 
به ايران خبر داد و گفت: قرار نيست شركت هاي 

بيمه خارجي در ايران بيمه نامه صادر كنند. 
مينا صديق نوحي، اظهار داشت: بندي كه مربوط 
به لغو تحريم بيمه حمل نفت ايران بود قابليت اجرا 
داشت ولي به دليل اينكه مدت تعليق تنها شش 
ماه است بيمه گذاران خارجي گفتند ما نمي توانيم 

پوشش بيمه اي براي شش ماه صادر كنيم. 
وي ادامه داد: از آنجايي كه بيمه گذاران خارجي 
گفتند بعد از ش��ش ماه و پايان مهلت توافق نامه 
امكان ارائه خدمات وجود ندارد از پوش��ش هاي 
بيمه اي به ايران فعلًا صرف نظر كردند و پوش��ش 
بيمه اي به نفت و گاز ايران را فعلًا ارائه نمي كنند. 

در اين بين بايد به گردانندگان رسانه هاي دولتي 
و نزديك به دولت متذكر شد كه آنچه در ژنو روي 
مي دهد، يك توافق اس��ت كه عملياتي شدن آن 
به فرايند ويژه اي نيازمند اس��ت، از اين رو به رغم 
ايجاديك فضاي نسبتاً مطمئن در حوزه بين الملل 
هنوز مشكلات بانكي، بيمه اي، كشتيراني، نفت و 
بسياري ديگر از چالش هاي ناشي از تحريم ها حل 

نشده است. 
بدي��ن ترتيب دس��تگاه رس��انه اي دول��ت بهتر 
اس��ت به جاي ايجاد اميدهاي واهي در خصوص 
دس��تاوردهاي ژنو كه نتايج آن مي تواند در حوزه 
اقتصاد مخرب باشد، به بيان حقايق بپردازند زيرا 
درپس هر اميد واهي نااميدي شديدي در جامعه 
شكل مي گيرد كه مي تواند محبوبيت و مقبوليت 

دولت را به شدت با افت مواجه كند. 

نماين�دگان مجل�س درنظ�ر دارند ب�ه منظور 
يكس�ان ش�دن اعض�اي دولت�ي و غير دولتي 
ش�وراي رقابت، طرح�ي را پيش�نهاد دهند تا 
اعض�اي فعل�ي ش�ورا تغيي�ر ك�رده و ناظرين 
و  تصميم گيري ه�ا  در  را  رأي  ح�ق  ني�ز 
مصوب�ات ش�وراي رقاب�ت داش�ته باش�ند. 
به گزارش »جوان«، در پي افزايش غير منطقي قيمت 
خودرو در هفته هاي اخير، اعلام شد كه گراني قيمت 
خودرو با مخالفت برخي از اعضا روبه رو شده است، 
اما مخالفان اين طرح حق رأي نداشتند و فقط عضو 
ناظر بودند. از اين رو به گفته يك منبع آگاه، تعدادي 
از نمايندگان مجلس در نظر دارند، طرحي را تدوين 
و در صحن علني مطرح كنند كه بر اساس آن اعضاي 
فعلي شوراي رقابت كه همگي دولتي هستند، تغيير 
كرده و اعضاي ناظر نيز حق رأي داشته باشند. وي كه 
خواست نامش فاش نشود، تأكيد كرد: اين طرح در 
حال تدوين است و پس از تصميم گيري در خصوص 
تغيير قيمت خودرو اطلاع رساني و در صحن مجلس 

اعلام خواهد شد. 
 خودرو ۲۰درصد گران شد نه 5 درصد

همچني��ن رئي��س هيئ��ت تحقي��ق و تفحص از 
خودروس��ازان نيز در برنامه »نگاه يك« از افزايش 
20 درصدي قيمت خودرو خبر داد و افزود: شوراي 
رقابت مي گويد 5 درصد در قيم��ت پايه خودروها 
افزايش داده شده است، در حالي كه با احتساب الزام 
اجباري آپشن هاي خودرو 15 تا 20 درصد افزايش 
يافت. البته به نظر ما با احتساب همه موارد قيمت 
خودرو حدود 15 درصد افزايش يافته است و اگر لازم 

باشد اعداد و مستندات آن را منتشر خواهيم كرد. 
 به گزارش تسنيم، علي علي لو با انتقاد از وضعيت 
فعلي صنعت خودرو گفت: صنعت خودرو با گذشت 
بيش از 40 سال هنوز خردسال است و حرفي براي 
گفتن ندارد و نمي تواند يك پلت فرم را خود طراحي 
كند و چنين صنعتي بايد حمايت درس��ت شود نه 
حمايت غلط. وي تأكيد كرد: بارها از سخنگوي دولت 
شنيديم كه دولت مخالف افزايش قيمت و مجلس 
هم مخالف افزايش قيمت است اما متعجب شديم 

چرا قيمت خودروها افزايش يافت؟
وي تأكيد ك��رد: فرمول قيمت گ��ذاري خودرو كه 
ش��وراي رقابت اس��تفاده كرده، علمي اس��ت اما 

فرمول هاي ديگري هم وجود دارد كه ما معتقديم 
آن فرمول ها به بخش توليد نزديك تر است. علي لو 
افزود: سعي مي كنيم تا 20 مرداد نتيجه گفت وگو 
با شوراي رقابت درباره فرمول جديد قيمت گذاري 
خودرو را اعلام كنيم. تقريباً سه جلسه مشترك بين 
كميسيون صنايع مجلس و ش��وراي رقابت برگزار 
شده و به نقاط خوبي رس��يده ايم. وي تصريح كرد: 
قرار شد جزئيات اين جلسات محرمانه باقي بماند 
تا حدود 20 مرداد ماه نتيجه نهايي اعلام شود. وي 
ادامه داد: اعضاي كميسيون صنايع مجلس به دنبال 
كاهش قيمت خودرو هستند ولي بايد ديد نتيجه 

بحث ها به كجا مي رسد. 
عضو كميس��يون صنايع و معادن مجلس شوراي 
اسلامي گفت: قانون دست شوراي رقابت را بسيار باز 
گذاشته است و حتي قدرت عزل مديران صنعتي را 
دارند اما مسئولان شوراي رقابت هنوز قدرت واقعي 
خود را نمي دانند. اگر بدانند، اجازه نمي دهند فضاي 
انحصار و رانت به وجود بيايد. وي ادامه داد: اين حرف 
كه نهادهاي غير مرتبط در خودروسازي سهم دارند، 
بي ربط و شايعه مسموم است كه برخي گروه هاي 
خاص به صورت عمدي در جامعه شايعه مي كنند. 

رئيس هيئت تحقيق و تفحص از خودروسازان با بيان 
اينكه از صورت هاي مالي خودروسازان آگاه هستيم، 

گفت: در تحقيق و تفحص از صنعت خودروسازي 
آثاري از نهادهاي غير مرتبط در اين صنعت نديدم، 
بلكه اين ش��ايعه ها براي پوشش بي انضباطي مالي 
خود خودروسازان است و مردم به اين شايعات گوش 
ندهند.  علي لو افزود: هزينه هاي مالي خودروسازان 
كشورهاي ديگر از يك و نيم تا 4 درصد است اما در 

كشور ما حدود 16 تا 17 درصد است. 
وي گفت: ايران خودرو بالغ بر 5 هزار ميليارد تومان 
مطالب��ات و س��رمايه دارد چرا بايد از تس��هيلات 
بانك ها با س��ودهاي زياد استفاده كند در حالي كه 
خودشان س��رمايه دارند.  علي لو افزود: بيشتر اين 
مطالب��ات از طريق رانت هاي ويژه اي اس��ت كه به 
برخي نمايندگي ها داده شده و خودرو گرفتند اما 
پولش را ندادند.  رئيس هيئ��ت تحقيق و تفحص 
از خودروس��ازان گفت: براي مثال ايران خودرو در 
اسفند سال 91 تعهد توليد 119 هزار و 746 دستگاه 
خودرو را براي خود ايج��اد كرد يعني پيش فروش 
كرد در حالي كه ظرفيت توليدش 44 هزار و 491 
دس��تگاه و موجودي خ��ودرو در انبارهايش 846 
دستگاه بود.  علي لو افزود: از آنها مي پرسيم چرا اين 
كار را كرديد؟ مي گويند خواستيم نقدينگي جذب و 

به توليد تزريق كنيم. 
وي گفت: اين در حالي بود كه آخر سال 91به شدت 

گله مي كردند پول نداريم پس اين نقدينگي كه به 
دست آوردند، كجا رفت؟

نماينده مجلس ش��وراي اس��لامي افزود: يكي از 
خودروسازها نزديك نصف كل دارايي خود را به بانك 
تعهد دارد.  علي لو با بيان اينكه خودروسازها بايد از 
قطعه سازان حمايت كنند، گفت: خودروسازي كه 
قطعه ساز آن هم سهامدار، هم عضو هيئت مديره و 
هم تامين كننده است چگونه مي تواند فضاي رقابتي 

را در زمينه قطعه سازي ايجاد كند؟
وي اف��زود: يك��ي از اعض��اي هيئ��ت مدي��ره كه 
تأمين كنن��ده قطع��ه و مدعي اس��ت بزرگ ترين 
توليد كننده قطعه است اما در يك مقطع زماني 86 

هزار خودرو به علت نبود همين قطعه خوابيد. 
رئيس هيئت تحقيق و تفحص از خودروسازان گفت: 
در زماني كه صنعت خودرو به شدت در پي دريافت 
تسهيلات است در چندين س��ال پيش پنج تن از 
مديران ارشد اين صنعت هفته اي يك بار با هزينه 
ايران خودرو به لندن س��فر مي كردند تا از يكي از 

دانشگاه هاي اين شهر دكتري بگيرند. 
علي لو افزود: فقط در سايپا 25 نفر با انعقاد قراردادي 
500 ميليون تومان به دانشگاه سمنان دادند تا اين 
دانشگاه با يك دانشگاه استراليايي قرارداد ببندد كه 

هر كدام از آنها بروند و از آنجا مدرك بگيرند. 
وي ادامه داد: وقتي خودروساز تسهيلات مي گيرد 
بايد طرح توجيهي داشته باشد كه ارزش اقتصادي 
آن طرح مش��خص باش��د اما آنها حتي يك طرح 
توجيهي را به ما براي تحقيق و تفحص ارائه نكردند. 
وي ادام��ه داد: در موضوع نيروي انس��اني هم كه 
مدعي هستند هزينه دارد و در اين زمينه فضاسازي 
مي كنند، بالاترين هزينه نيروي انساني آنان 6 درصد 

كل هزينه خودرو است. 
وي با بيان اينكه اين هزينه هايي است كه به مردم 
تحميل مي شود، گفت: به جاي اينكه دست به جيب 
مردم كنيد، اين اصلاحات را انجام دهيد و چاله هاي 
هزينه اي را پر كنيد.  علي لو گفت: اميدواريم در آينده 
صنعت خودروس��ازي به نتيجه مطلوب اصلاحي 
برسيم اما اگر نرسيديم مجلس شوراي اسلامي در 
بحث خودرو مصمم است و اگر لازم باشد از ابزارهاي 
قانون��ي خود براي اص��لاح اين وضعيت اس��تفاده 

خواهد كرد. 

لغو تحريم 35 ساله هواپيمايي با يك كاتالوگ!
چه رسانه هايي »اميد« دولت را تخريب مي كنند؟

اثر پروانه اي خودمالكي
ابوي مي گويد: راستي هم اين حرفي كه ش��هردار منطقه يك زده خيلي 
ناجور است. يعني چه كه 60 درصد مسئولان مملكتي در منطقه يك خانه 
دارند. ما 22 تا منطقه داريم و آنها هنوز اندر خم همان منطقه يك مانده اند؟ 
اين ديگر چه فرصت سوزي  اي است. بيا عقل به عقل كنيم، تا شايد با حضور 
حداقل خودجوش شان در ساير مناطق، بر بهاي ساير مناطق نيز افزوده 
ش��ود. اينطوري هر چه ارزش افزوده هست به منطقه يك مي رسد. رسم 

مروت اين نيست. ما ز دوستان چشم ياري داشتيم.... 
مي گويم:  اي پدر بزرگوار چه مي ش��د كه ش��ما هم در منطقه يك خانه 
مي داش��تيد تا ما هم ارث پدري مان را از ش��ما مي گرفتيم، مي داديم به 

بچه هايمان تا سرمايه آخرتشان شود. 
مي گويد: همه مي دانند كه مال كدام ده كوره ايم. آن وقت برايت ارث پدري 
در منطقه يك مي گذاشتم. يك چيزي بگو كه به مخيله آدم عاقل بگنجد. ما 
هم مثل ساير آن 40 درصد مسئول ديگر يك جاهايي از اين شهر درندشت 
مي پلكيم. زياده خواهي نكن. الان است كه وام 80 ميليوني خريد مسكن را 

بگيريم. فقط بايد مواظب باشيم كه ليز نخورد. قلاب يادت نرود. 
مي گويم: مگر اين وام ليزينگ است كه كارش » لييز« كردن است. يعني 
اگر بدهند مي خواهند 10 برابرش را بگيرند. اگر اينطور باشد كه مي شود 
دولت رفاه اجتماعي! بعدش هم قلاب بگيرم كه از كجا بالا برويد؟مگر ما 
قلابي ايم؟  مي گويد: 400 هزار خانه خالي وجود دارد و معادل آن 400 هزار 
مسكن مهر ساخته اند و معادلش مي خواهند مسكن اجتماعي و نمي دانم 
چي چي علم كنند. آن وقت باز بيايند وام بدهند كه بهره وامشان را نتوانيم 
بدهيم و باز بگويند كه ديديد كه خود بانك بايد جور بساز و بفروش ها را 

بكشد و دلالي كند و بازار گرمي و كذا و كذا!
مي گويم: اين حرف ها را ما فوت آبيم. شما خودمالكي را بچسب! خود رقابتي 
و خود تس��ليمي و خود فلاني هم در راه اس��ت! بانك ها كه پولش��ان را به 
خودشان مي دهند و خودشان به خودشان باز نمي گردانند كه ريا نشود! 
بانك داريم كه در بورس سهام كارخانه هاي وابسته به مجموعه خود را خود 

مي خرد. البته به اين مي گويند خود خري!
مي گويد: ب��ا ادب باش! پس بع��د از خود اظهاري يارانه اي چش��ممان به 
خود مالكي روشن شده. چه هست؟ منقول است؟ توي جيب جا مي شود؟ 
با لپ لپ رابطه دارد؟ مي گويم: غير منقول است و با خارج شدن پول از 
جيب، مال شما مي شود. اول قرار نبوده اما بعداً قرار گذاشته اند!درها باز 
نبوده، لابد پشت درهاي بسته! مي گويد: قانون مگر اجازه داده كه زمين 
99 ساله را دولت بفروشد. اين دولت هم دور برگردان دارد؟ اينها كه همه 

مهندس از آب درآمدند!
مي گويم:براي همين اسمش شده خود مالكي. البته بايد ببينند ملت راغب 
هستند كه زمين را بخرند يا نه؟ بعد بازارگرمي شروع مي شود كه قيمت 
كارشناسي چيست؟ بعد شوراي رقابت را دولت واسطه مي كند كه فرمول 
در بياورد. بعد كه درآورد ديگر كار از كار گذشته و زمين كشيده است بالا. 
كاسبي كه شاخ و دم ندارد. مس��ئولان هم كارشان همين است كه قانون 
را تبديل به هرج و مرج كنند.  مي گويد: ديگر چرا هرج و مرج. ببين چقدر 

دلسوز مردمند؟ عسيسم!
مي گويم: نخير وايبر رويتان خيلي اثر گذاشته.... يك بلوك از مسكن مهر را 
در نظر بگيريد كه مثلاً 10 نفرند. هشت نفر مي خواهند زمين را بخرند و دو 
نفر وسعشان نمي رسد. تنها چاره اش اين است كه زيرآب آن دو نفر را بزنند. 
به اين مي گويند هرج و مرج! مي گويد: آهان همان اثر پروانه اي است. يعني 
اگر مسئولي در منطقه يك خانه ارث پدري دارد، نشانه اش اين مي شود كه 

خوداظهاري مي كند و به ما خودمالكي هم تنگ مي آيد. 
مي گويم: اثر پروان��ه اي اين بود كه اگر پروان��ه اي در آفريقا بال هايش تكان 
بخورد، در اينجا توفان مي شود و سازمان هواشناسي نمي تواند تشخيص بدهد 
چون...  مي گويد: خب من هم همين را گفتم. منتها تو نمي فهمي كه من چند 

تا پيراهن بيشتر از تو فروخته ام. براي همين كافه را به هم مي ريزي. 

گلايه مدير عامل كشتيراني از بها دادن بيشتر به خارجي ها 

تخليه كشتي هاي ايراني 
كندتر از خارجي ها

تسنيم: مديرعامل شركت كشتيراني با بيان اينكه سرويس دهي خارج 
از نوبت به كشتي هاي خارجي به معناي دادن امتياز ويژه به آنهاست، 
گفت:برداش��ت ما از اقتصاد مقاومتي اين اس��ت كه از توانمندي هاي 
داخلي در اولويت استفاده شود، اما متأسفانه به ديگران بها مي دهيم و 
توانمندي هاي داخلي از دور خارج و خس��ارت هايي است كه به كشور 
وارد مي ش��ود.  محمدحس��ين داجمر اظهار كرد: تخليه كشتي هاي 
كشتيراني در بندر ش��هيد رجايي در حال انجام است، اما مسئله مهم 
اين اس��ت كه با كندي به اين كشتي ها س��رويس دهي مي شود.  وي 
با تأكيد بر اينكه خطوط كش��تيراني به طور مس��تمر وارد بندر شهيد 
رجايي مي شوند، تصريح كرد: شش فروند از كشتي هاي كشتيراني با 
اين مشكل مواجه بودند و حدود شش فروند كشتي ساير خطوط نيز در 
انتظار ارائه سرويس هستند.  وي با اشاره به سرويس دهي خارج از نوبت 
به كشتي هاي  خارجي خاطرنشان كرد: اميدواريم دفعه بعد اين كار را 

نكنند، البته در اين رابطه با سازمان بنادر صحبت كرديم. 
---------------------------------------------------

تجمع طلبكاران بيمه توسعه
 مقابل بيمه مركزي

پول پرس: دامنه اعتراضات افراد نسبت به عدم پرداخت خسارت ها از 
سوي بيمه توسعه به بيمه مركزي كشيده شد.  جمعي از بيمه گذاران 
و خسارت ديدگان بيمه توسعه روز چهارم مرداد 1393 جلوي در بيمه 
مركزي تجمع كردند و خواستار رسيدگي به وضعيت خود شدند. به گفته 
شاهدان عيني، اين خسارت ديدگان با اين استدلال كه بيمه مركزي ناظر 
و شريك بيمه توسعه است، خواستار پرداخت و رسيدگي به خسارت هاي 
وارده شده بودند. در بين اين جمعيت حتي افرادي با صندلي چرخدار 
حضور داشتند و خواس��تار رس��يدگي به وضعيت خود بودند.  تجمع 
معترضان كه بيش از 200 نفر تخمين زده مي شد، در مقابل بيمه مركزي 
در حالي صورت مي گيرد كه شوراي عالي بيمه تعليق پروانه فعاليت بيمه 
توسعه در بيمه شخص ثالث را تا اطلاع ثانوي تمديد و پروانه فعاليت اين 
شركت در بيمه هاي عمر) زندگي ( را نيز تعليق كرده است.  اين در حالي 
است كه دارابي مدير عامل اين ش��ركت در اظهارات جديد نيز عنوان 
كرده كه اين ش��ركت تاكنون 118 ميليارد تومان خس��ارت پرداخت 
كرده است. اما در اين ميان خسارت ها به صورت چك هاي مدت دار در 
اختيار خسارت ديدگان قرار گرفته است كه متأسفانه بخشي از آنها هر 
چند به موعد رسيده اما تامين اعتبار جهت تسويه خسارت نشده است. 
همچنين اين شركت حدود40 ميليارد تومان بدهي به وزارت بهداشت 

و نيروي انتظامي دارد. 

پنجمين طرح فولاد استاني
 گشايش اعتبار شد 

معاون وزير و رئيس هيئت عامل ايميدرو از فعال شدن خط اعتباري طرح 
فولاد ميانه )واقع در استان آذربايجان شرقي( به عنوان پنجمين طرح فولاد 
استاني خبر داد.  به گزارش »ايسنا« مهدي كرباسيان اظهار داشت: طرح 
فولاد ميانه به عنوان يكي از طرح هاي هفت گانه فولادي ايميدرو، پيش از اين 
از سوي طرف چيني گشايش اعتبار شده اما فعال نشده بود كه خوشبختانه 
با رايزني هاي صورت گرفته، اين امر نيز ميسر شد.  وي ادامه داد: طرح فولاد 
ميانه به عنوان يكي از طرح هاي پيشرو فولاد استاني، در مجموع 50 درصد 
پيشرفت فيزيكي دارد كه تلاش مي ش��ود واحد آهن اسفنجي اين طرح تا 
پايان سال 93 و واحد فولاد سازي آن در اوايل سال 95 به مرحله بهره برداري 
برسد.  رئيس هيئت عامل ايميدرو خاطر نشان كرد: ارديبهشت امسال در 
راستاي اجراي اصل 44 قانون اساسي مبني بر واگذاري طرح ها و شركت هاي 
دولتي به بخ��ش خصوصي، طي مزايده صورت گرفته از س��وي س��ازمان 
خصوصي س��ازي، گروه مالي ملت برنده فروش 100 درصد سهام شركت 

فولاد آذربايجان و 65 درصد سهام طرح فولاد ميانه شد. 
----------------------------------------------------
انتقاد صفدر حسيني از عدم پايبندي
به اساسنامه صندوق توسعه ملي

رئيس هيئت عامل صندوق توسعه ملي از پايبند نبودن برخي مسئولان 
و سياستگذاران به فلسفه تشكيل صندوق توس��عه ملي و اساسنامه آن 
كه مصوب مجلس ش��وراي اسلامي اس��ت انتقاد كرد.  به گزارش روابط 
عمومي صندوق توسعه ملي، سيد صفدر حسيني با اشاره به طرح برخي 
نمايندگان مجلس شوراي اسلامي مبني بر برداشت 500 ميليون دلار از 
منابع اين صندوق براي تامين وام ازدواج جوانان، از نمايندگان خواست با 
رعايت قانون تشكيل صندوق توسعه ملي از اين اقدام صرف نظر و دولت 
را در تأمين اين رقم از مس��يرهاي ديگر ياري كنند.  رئيس هيئت عامل 
صندوق توس��عه ملي با قدرداني از زحمات جامعه خبري و رسانه اي در 
حمايت از صندوق توسعه ملي، از رسانه ها و فعالان اقتصادي خواست در 
ترويج، معرفي اهداف و مأموريت اصلي صندوق كه همانا سرمايه گذاري 

ارزي و تقويت بنيان هاي اقتصادي جامعه است، بيشتر تلاش كنند.

اعلام شماره حساب بانك مهر اقتصاد
براي كمك به مردم مظلوم غزه

 بانك مهر اقتصاد با اعلام شماره حساب، آمادگي خود را براي جمع آوري 
كمك هاي نقدي ملت ش��ريف و نوع دوس��ت ايران اس��لامي به مردم 
ستمديده غزه و كرانه باختري در فلسطين اعلام كرد.  به گزارش روابط 
عمومي بانك مهر اقتصاد، در پي كش��تار مظلومانه م��ردم بي دفاع غزه 
از سوي رژيم اش��غالگر قدس، با ايمان به اصل تعاون و تكافل كه همانا 
تس��كين آلام بش��ري و كمك به همنوع سرلوحه آن اس��ت، اين بانك 
آمادگي خود را براي جمع  آوري كمك  هاي نقدي ملت مسلمان و شريف 
ايران اس��لامي اعلام مي دارد.   بر اس��اس اين گزارش، مردم نيكوكار و 
 نوع دوست كشورمان مي توانند كمك  هاي ريالي خود را به شماره حساب

 1 � 12666666 � 30 � 6001 نزد بانك مهر اقتصاد واريز كرده و از اجر 
معنوي اين عمل خير بهره  مند شوند. همچنين مردم خير و نيكو كار كشور 
مي توانند وجوه نقدي خود را با تمامي كارت هاي شتابي از درگاه اينترنتي 

WWW. MEBANK. IR به اين حساب واريز كنند. 

امتياز ويژه همان رانت است 
توكلي: دفاع مسئولان از رانت خواري 

براي دولت شائبه ايجاد مي كند 

جوان: احمد توكلي در نام��ه اي به رئيس جمهور نوش��ت: مگر امتياز 
ويژه غير از رانت اس��ت كه در ماده 52 مذكور ممنوع ش��ده است؟ يا 
اگر دولتي  ها امر ممنوعي را مرتكب ش��وند، تخلف نكرده اند؟ اساساً تا 

دادستان احراز تخلف نكند، تعليق چه معنا دارد؟
 احمد توكلي در نامه اي كه به حس��ن روحاني رئيس جمهور نوش��ته 
با اش��اره به تكرار وجود امتياز ويژه يا رانتي كه حداق��ل منجر به 50 
ميليارد تومان سود براي واردكننده خاص داش��ته آورده است: واقعاً 
شگفت آور است كه چرا در دولتي كه رئيس جمهور آن همه به مبارزه با 
رانت خواري اهتمام نشان مي دهد، از چنين مصداق روشني آن هم در 
بازار كالاي اساسي كه به قوت مردم و امنيت غذايي كشور مربوط است، 

چشم پوشي مي شود. 
 توكلي در بخش ديگري خطاب به رئيس جمهور آورده اس��ت: پس از 
اعلام نظر دادستان، دو عضو كابينه روز چهارشنبه 93/5/1 بعد از جلسه 
دولت در اين باره، سخنان خلاف واقع و نسنجيده اي ابراز كردند. اين در 
حالي است كه جنابعالي حقوقدان هستيد و معناي الفاظ به كارگرفته 
شده در حكم ديوان محاسبات بر ش��ما روشن است. بعيد است آن دو 
عضو كابينه نيز معناي تخلف، تذك��ر و تعليق را ندانند؛ وقتي قاضي با 
قبول اسناد كارشناسان و پس از استماع دفاع وزير و رئيس كل بانك 
مركزي اعلام نتيجه مي كند كه »انعقاد تفاهم نامه موصوف... خارج از 
رويه مورد عمل و از مصاديق امتياز ويژه )موضوع ماه 52 قانون اجراي 

سياست هاي كلي اصل 44 قانون اساسي( محسوب مي گردد.«
وي افزوده است: مگر امتياز ويژه غير از رانت است كه در ماده 52 مذكور 
ممنوع شده است؟ يا اگر دولتي ها امر ممنوعي را مرتكب شوند، تخلف 
نكرده اند؟ اساساً تا دادستان احراز تخلف نكند، تعليق چه معنا دارد؟ تا 
پيش از اعلام نظر دادستان ديوان اگر مردد بودند حالا ديگر با مدعي 
طرف نيستند بلكه با مقام قضايي طرفند، اينجا لااقل بايد خاضع باشند. 
مع الاسف يكي از آقايان مدعي مي شود: »ديوان محاسبات يك بررسي 
عمومي و خارج از مسئوليت انجام داده است« و عضو ديگر گفته است: 
»هيچ رانت و تخلف و جرمي واقع نشده... بنابراين قرار موقوفي تعقيب 
صادر شده است.« از كجاي اظهار نظر دادستان موقوفي تعقيب درآمده 

است معلوم نيست. 
يكي از آقايان مدعي ش��ده كه در زمان امضاي تفاهمنامه »انبارهاي 
كش��ور تهي بوده و در بدترين شرايط ذخيره س��ازي« بوديم. ديگري 
امضاي تفاهمنامه را ناشي از ضرورت پركردن انبارها خوانده، در حالي 
كه جنابعالي در گزارش 100روزه خود به مردم در 92/9/6 كه فقط چند 
روز از امضاي تفاهمنامه كذايي و پيش از اجرايي شدنش بود، فرموديد: 
»امروز هم الحمدلله در همه كالاهاي اساسي، انبارهاي ما به اندازه كافي 
پر است و مشكل نداريم« و از اين دقيق تر نامه شماره 154827/92/1 
مورخ 92/8/12 گمرك جمهوري اس��لامي ايران كه 17 روز پيش از 
امضاي تفاهمنامه، به وزير امور اقتصادي و دارايي مي نويس��د:»بيش 
از يك ميليون و 150 هزار ت��ن انواع كالاهاي اساس��ي متعلق به 30 
شركت در انبارهاي گمرك رسوب كرده و ضروري است هرچه سريع تر 
ترخيص گردد.«  باز هم مي توانند براي دفاع از رانت خواري تهي بودن 

انبارها را بهانه كنند؟
در انتهاي اين نامه نيز آمده است: آقاي رئيس جمهور! بعد از آن اصرار 
تعجب آميز در حل نكردن مش��كل و تحميل اين همه هزينه بر كشور 
و بعد از اثبات رانتي بودن آن، اين همه اصرار در دفاع از رانت بخشي و 
رانت خواري درباره دولت شائبه ايجاد مي كند و اميدوارم در آينده شاهد 

حق پذيري بيشتري در دولت باشيم.

اولاد آدم

علي لو: خودرو ۲۰ درصد گران شد، نه 5 درصد
قيمت خودرو براي سومين بار 2 هفته ديگر اعلام مي شود
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